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RTS- Lekari iz Niša ispituju da li koronavirus oštećuje i čulo sluha 

BLIC- PONOVO RADI BIOSKOP! Ovo su najnovija popuštanja mera koja 
VAŽE OD DANAS: Evo šta sve možemo i POD KOJIM USLOVIMA 

BLIC- "TREĆI PIK MOŽDA VEĆ U SEPTEMBRU" Dr Tiodorović: Ljudi se 
vraćaju sa odmora, kreću i škole, a tek posle toga stiže DRUGI TALAS 

B92- Kon: Tri izazova za Srbiju 

NOVOSTI- INTERVJU Direktor KBC Dr Dragiša Mišović: Ponosan sam! I 
bake i bebe smo izlečili od korone  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Lekari iz Niša ispituju da li koronavirus oštećuje i čulo sluha 

Direktor ORL klinike KC u Nišu Dušan Milisavljević kaže za RTS da će tim lekara na teško obolelim 
pacijentima proveriti da li koronavirus oštećuje i čulo sluha. 

Dušan Milisavljević je objasnio da su lekari pretpostavili da, pošto korona napada čulo ukusa i mirisa, 
može napraviti problem i sa čulom sluha. 

Tim lekara ušao je u crvenu zonu niškog Kliničkog centra, a pacijente proveravaju standardnim ORL 
pregledom kao i audiometrom. 

Ukazuje da kod pojedinih pacijenata postoji pad sluha na visokim frekvencijama. 

"Pacijenti se žale na nestabilnost, zujanje u uhu, najviše nas interesuje da li dolazi do oštećenja sluha. 
Imamo nameru da ispitamo više od 100 najtežih pacijenata i kroz par nedelja upoznamo javnost da li ima 
oštećenja", navodi direktor ORL klinike KC Niš. 

Radiće se detaljan pregled od 40 minuta na pacijentima koji nisu na respiratoru. 

Prema njegovim rečima, pacijentima će biti uzeti brojevi telefona kako bi se mesec dana nakon završetka 
lečenja ispitalo da li se vratilo čulo mirisa i ukusa i kakvo je stanje u uhu. 

"Želimo da svako iz svoje oblasti upozna ovaj virus. Nauka se ujedinila, imamo protok informacija 
nesmetan i poslaćemo rezultate. Ovo je doprinos niške ORL klinike i srpskog zdravstva, mislim da je to 
jedini način da pobedimo virus", navodi Milisavljević. 



 
 

 

 

PONOVO RADI BIOSKOP! Ovo su najnovija popuštanja mera koja VAŽE OD DANAS: Evo šta sve 
možemo i POD KOJIM USLOVIMA 

Od sutra počinje novo popuštanje mera u Srbiji. Posle skoro šest meseci dozvoljava se početak rada 
bioskopa i pozorišta (ne znači da će automatski svi biti otvoreni), moguće je održavanje koncerata, sve to 
do maksimum 500 osoba, a lepa vest stiže i za starije građane koji su u staračkim domovima - ponovo će 
uživo moći da vide najmilije, jer će takođe od ponedljeka biti dozvoljene posete. 

Iako će biti moguće održavanje kulturnih dešavanja na zatvorenom i otvorenom kojim će moći da 
prisustvuje do 500 ljudi, a prema posebnoj odluci Kriznog štaba, čak i više od toga, to ne znači da je 
ukinuta zabrana okupljanja više od 10 osoba. 

Kako su naglasili na pres konferenciji Kriznog štaba za borbu protiv korona virusa u petak, kada je ova 
odluka i doneta, okupljanje do 500 ljudi važi isključivo za kulturna dešavanja, dakle nikako za noćne 
klubove iil bilo šta drugo. 

Bioskopi i pozorišta 

Maske, dezinfekcija i održavanje distance ključni su faktori za sprečavanje širenja virusa korona kako u 
bioskopima tako i u pozorištima. U suštini, važiće sva pravila koja inače važe kada je u pitanju boravak u 
zatvorenom prostoru. 

Maske moraju da nose kako zaposleni, tako i posetioci, a redari koji inače sprovode kontrolu karata, 
proveravaće da li posetioci imaju maske. Kao moguća opcija navedeno je i dobijanje maske uz ulaznicu, 
ali tako nešto još nije potvrđeno. Jedino ko neće morati da nosi masku su, naravno, glumci na sceni. 

- Ako je bioskop, neka smanje broj karata da bi se mogla napraviti fizička distanca, maska obavezno da 
bude podeljena na ulazu, neka ona bude zaračunata i u cenu ulaznice, ljudi će doći. Moramo da živimo 



 
 

sa ovim, ako se svi dobro organizujemo, ako poštujemo sve mere, polako će sve ići kako treba. Maske, 
fizička distanca, dezinfekcija ključne su stvari - rekao je nedavno profesor dr Branimir Tiodorović, koji je 
bio među prvim članovima Kriznog štaba koji su zagovarali popuštanje mera u kulturi. 

Kapaciteti sala biće prepolovljeni kako bi se osigurala distanca od 1,5 metra, osim u slučajevima kada je 
u pitanju velik prostor, koji daleko nadmašuje broj mesta veći od 500. 

- Sami organizatori treba da se pridržavaju preventivih mera, a kulturni događaji trebalo bi da budu 
organizovani onako kako je sve detaljno dogovoreno na sastanku premijerke Ane Brnabić i predstavnika 
kulturnih ustanova - rekao je pre dva dana dr Predrag Kon. 

Dr Darija Kisić Tepavčević istakla je da nastavak kulturnog programa zahteva temeljnu pripremu, te da to 
ne znači da ćemo već sa sutrašnjim popuštanjem mera imati priliku da odemo u pozorište. 

- Izdate su striktne preporuke za sve segmente koje uključuju i zaposlene i posetioce. Kada su u pitanju 
glumci, nije predviđeno da tokom predstave nose maske, ali su predviđeni određeni zdravstveni pregledi 
i, naravno, ono što se odnosi na sve nas, da proveravamo telesnu temperaturu i da ukoliko osetimo bilo 
kakve simptome, da se odmah javimo da nećemo doći na posao i da odemo u kovid ambulantu - kaže dr 
Kisić. 

Koncerti 

Bitno je napomenuti da se dozvola za održavanje koncerata ne odnosi na sve koncerte, već samo one 
koji su organizovani u prostorima kulturnih ustanova. 

Bilo da se koncert održava na otvorenom ili zatvorenom, potrebno je omogućiti distancu kako između 
izvođača, tako i među publikom, kao i vršiti redovnu dezinfekciju instrumenata. Svi detalji o tome kako 
će izgledati odlazak u bioskope, pozorišta i na koncerte, pročitajte u odvojenom tekstu. 

U zatvorenom prostoru potrebno je održavati razmak od 1,5 metra, odnosno četiri metra kvadratna po 
osobi, a u slučaju sedećih koncerata, kao i u bioskopima i pozorištima, obavezna su prazna mesta među 
posetiocima. 

Slična situacija je kod koncerata na otvorenom, gde prostor mora da bude jasno podeljen na zone, a 
grupe ne smeju biti veće od šestoro prijatelja ili članova porodice. 

Domovi za stara lica 

Nakon višemesečnog perioda bez poseta bake i deke zbrinute u domovima za stara lica, dobili su lepe 
vesti - konačno će moći da vide svoje bližnje. Ipak, ove posete biće kratke. 

Ministar za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja Zoran Đorđević uputio je svim ustanovama 
socijalne zaštite i gerontološkim centrima Instrukciju o načinu rada prilikom organizovanja poseta 
korisnicima, nakon što su posete ponovo dozvoljene zaključkom Kriznog štaba za sprečavanje zarazne 
bolesti Covid-19. 

https://www.blic.rs/vesti/drustvo/na-koncert-u-grupama-do-sestoro-na-kulturnim-dogadajima-moze-da-bude-do-500-ljudi-u/3flch1r
https://www.blic.rs/vesti/drustvo/na-koncert-u-grupama-do-sestoro-na-kulturnim-dogadajima-moze-da-bude-do-500-ljudi-u/3flch1r


 
 

Prema Instrukciji, posete mogu biti organizovane svakim radnim danom od 10 do 18 sati u povoljnim 
vremenskim uslovima u dvorištu zgrade, a korisnik može da primi dve posete nedeljno. Posete moraju 
da budu unapred zakazane i da traju do 15 minuta. 

Posetiocima će biti merena temperatura, a pored zaštitne maske, posetilac će morati da nosi i vizir i da 
drži distancu od dva metra od korisnika. 

Biće sprovedene i ostale epidemiološke mere kao što je dezinfekcija ruku i odeće, navodi se pored 
ostalog u Instrukciji. 

Šta se dešava sa klubovima? 

Noćni kubovi definitivno još neće osetiti popuštanje mera, jer se radi o zatvorenom prostoru koji je 
pogodan za širenje virusa. 

- Noćni klubovi i dalje ne mogu da rade, još je na snazi mera zabrane okupljanja više od 10 osoba i o 
novim merama ćemo raspravljati u narednom periodu - istakao je dr Kon. 

Dr Darija Kisić Tepavčević dodala je da zatvoreni prostori jesu mesta visokog rizika i da moramo u 
svakom momentu poštovati mere, te da će se promene mera odnostiti na otvorene prostore. 

Da li ćemo moći da priređujemo slavlja? 

Dr Darija Kisić Tepavčević istakla je da će u narednom periodu na razmatranje doći i dodatno popuštanje 
mera. To podrazumeva produžavanje radnog vremena mesta gde je moguć boravak na otvorenom, ali 
sudbina svadbi i krštenja i dalje je neizvesna. 

- Što se tiče broja okupljanja ljudi na otvorenom, on je i dalje 10. Na slavljima je favorizovano prenošenje 
infekcije, ljudi su se značajno opuštali. Čak i ako dođe do popuštanja mera, to neće važiti i za veselja. Ne 
možemo zamisliti svadbu s nošenjem maski, i tako će biti do daljeg. Svi se nadamo da će se desiti neko 
čudo, ne znamo kada će se desiti, ali sve je moguće - rekla je Dariji Kisić Tepavčević. 

Ona je istakla i da je pevanje i glasna priča, koji su sastavni deo svakog veselja, trenutak kada se virus 
najviše prenosi. 

 

 

 

 



 
 

 

 

"TREĆI PIK MOŽDA VEĆ U SEPTEMBRU" Dr Tiodorović: Ljudi se vraćaju sa odmora, kreću i škole, a tek 
posle toga stiže DRUGI TALAS 

Prvi talas još traje jer sve vreme virus je tu. Drugi talas očekujemo krajem godine, a mi ga dočekujemo 
spremni jer smo prethodnih meseci stekli iskustvo, kaže u intervjuu za "Blic" epidemiolog prof. dr 
Branislav Tiodorović, član Kriznog štaba za suzbijanje zarazne bolesti Covid 19. 

Kako kaže, s virusom korona živimo već šest meseci otkako je početkom marta registrovan prvi slučaj 
zaraze u našoj zemlji. Iskustvo koje smo stekli u prethodnom periodu, kako u zdravstvenom sektoru tako 
i kao društvo u celini, od velikog je značaja za našu dalju borbu. Zdravlje je na prvom mestu, a zatim tu su 
ekonomija, privreda, psihološki status pojedinca... Epidemija nije samo zdravstveni problem, već i 
ekonomski, sociološki, psihološki, pa kao takva prožima svaki segment našeg života. 

Kako ocenjujete našu trenutnu epidemiološku situaciju? 

- Gledajući podatke u danu kada imamo 165 zaraženih, kada smo očekivali da idemo prema 100, da se 
smanjuju brojke, one su "tu negde" ili se pak malo povećaju. Sigurno da je bolja pozicija u bolnicama, 
manje je teških bolesnika, manje ljudi je na respiratoru, otpuštenih je više nego primljenih. Međutim, još 
uvek nismo spali ispod 100, zato je veoma problematično dati neku preciznu ocenu. Moram da skrenem 
pažnju ljudima koji će se vratiti s godišnjih odmora, koji se vraćaju s mora, jezera, planina, banja, jer 
postavlja se pitanje jesu li se svi oni, kao i oni koje su sretali tamo, pridržavali mera. Upravo od tih mera 
nam zavisi statistika. U narednom periodu, od 10 do 15 dana, videćemo kakvo je stanje, kada krene 
škola, kada počne da radi privredni sektor... Što se škole tiče, mi smo preduzeli aposolutno sve, ali rizik 
uvek postoji. Ocena epidemološke situacije je da je ona nesigurna, ali pod kontolom. Kažemo nesigurna 
jer virus je tu. 



 
 

Jedna od mera je nošenje maski, a mnogima je već dosadilo, leto je... Još koliko dugo ćemo nositi 
maske? 

- Neophodno je nositi masku u zatvorenom prostoru i nosićemo ih sigurno još nekoliko meseci. U 
zavisnosti od drugog talasa, to će se preneti onda i na sledeću godinu. 

Kada nam stiže drugi talas? 

- Prema trenutnim pokazateljima očekuje se da se taj drugi talas pojavi negde pred kraj godine, krajem 
novembra, početkom decembra i da se prebaci na narednu godinu. Mi smo u tom prvom talasu, a sve 
vreme govorimo o pikovima, naredni bi se možda mogao desiti u septembru, upravo jer se svi vraćaju 
odnekud, ali to ne mora da znači da će biti nešto izraženije, sa teškim kliničkim slikama i slično, ali je 
moguće da ćemo imati povećanje broja zaraženih. Opet kažem, sve zavisi kako su se ljudi ponašali na 
odmorima, s kim su bili u kontaktu, da li su poštovali mere... Drugi talas sa južne polulopte možda nam 
čak stigne početkom naredne godine, pričali smo o tome, a kako stoje stvari i kako je u Brazilu nije baš 
povoljno. 

Da li Srbija spremno dočekuje drugi talas? 

- Smatram da spremno dočekujemo drugi talas, upravo zbog iskustva koje smo do sada stekli, ne samo 
zdravstveni radnici, zdravstveni sektor, već i samo stanovništvo. Delovaćemo definitivno iskusnije i 
spremnije i kao zdravstveni sistem i kao društvo. Mnogo je lakše kada znate kako se nešto odvija, od 
čega zavisi, šta možete da očekujete, a mi već imamo iskustva. Takođe, pripremamo i nove bolnice, koje 
će biti predviđene isključivo za kovid bolesnike, a na taj način ćemo definitivno imati rasterećenje na 
onim mestima gde je potrebno lečiti i druge bolesti. Iskustvo nam je pokazalo da ako se pridržavamo 
mera, odmah je bolje, ako se opustimo opet imamo povećanje. S druge strane, život mora da 
funkcioniše, ljudima to treba, ne samo u privrednom smsilu već i u društvenom, kulturnom... Pustili smo 
da počnu kulturne aktivnosti i to smo precizirali tako da bismo sprečili održavanje svadbi. Kada krenu 
slavlja, svadbe, veselja, tu nemamo više nikakvog uticaja i to je uvek okidač za skok. To je bio slučaj u 
Novom Pazaru, Vranju, Ćupriji pre toga, zatim u Valjevu, kasnije i u Beogradu. 

Kako će se odraziti popuštanje mera? 

- Vrlo kompleksno pitanje i teško je odgovoriti sa sigurnošću, a sa druge strane treba nam kultura, 
pozorište, bioskopi, jednom rečju treba nam život... Moramo biti svesni da život ide dalje, mi moramo 
nastaviti da živimo, ali da budemo svesni da je virus tu, da je sa nama. To znači da sve mora da 
funkcioniše i privreda i ekonomija, i kulturni život, ali sada drugačije nego što smo navikli. Uz poštovanje 
preporučenih mera svakako, jer upravo je taj deo ključan za suzbijanje širenja virusa koji nije grip, koji ne 
prolazi tek tako, tu je sa nama i živećemo s njim još neko vreme. Najverovatnije ćemo u toku nedelje 
odlučivati i o sportu. Veliki je pritisak vezan za sport, ne samo na otvorenom, to već funkcioniše, ali kako 
će biti sa rukometom, košarkom, odbojkom... To su naši vrlo značajni sportovi. Razgovaraćemo o tome 
da li odmah ide i publika, na koji način, svi koji traže da počne sport tvrde da mogu da obezbede da se 
publika drži na distanci, sa maskama, da se može obezbediti dezinfekcija. Onaj ko organizuje trebalo bi 
to i da ispoštuje, u interesu je svih nas. 

Svi smo se nadali da ćemo brojati samo sporadične slučajeve, ali... Da li je moguće da broj spadne 
ispod 10? 



 
 

- To bi bilo idealno, ali ako gledamo sa ovog stanovišta u kojem se sada nalazimo, to baš i nije lako 
ostvarivo. Ne znam da li je to realno sada očekivati jer imamo povratnike sa odmora, koji dolaze sa 
različitih strana, a pitanje je ko se od njih pridržavao mera. Možda tamo u nekom periodu, ako budemo 
samosvesni i disciplinovani, ako se svi pridržavamo mera jer one daju rezultate. Pa i ove brojke koje sada 
imamo, nisu pale s neba nego se stanovništvo ponašalo odgovornije. Ako bi se nastavilo u tom smeru, 
onda bismo u narednim mesecima mogli da očekujemo da dođemo i do te idealne brojke, to bi bilo 
izvanredno. 

Ispitivanje vakcina je u toku, sve oči uprte su u proizvođače. Za koju ćemo se mi odlučiti? 

- Nama je objektivno svejedno koja će vakcina biti kod nas, uslov je da što se tiče imunogenosti ona bude 
najbolja i da daje najmanje postvakcionalnih reakcija. Na tome rade ozbiljni ljudi, naša Agencija za 
kontrolu lekova i vakcina će uraditi svoj deo posla. Koliko ja pratim, mi razgovaramo sa svima koji su ušli 
u takozvanu fazu klničkih ispitivanja, ne samo ruska vakcina već i druge. Rusi su, recimo, odmakli najviše 
u svemu tome, čekamo njihove rezultate, jer oni sada ulaze u fazu ispitivanja na 400.000 ljudi, a to je već 
reprezentativan broj, a onda ćemo videti i njenu efikasnost, kvalitet i šta se javlja kao postvakcionalna 
reakcija.  

Virus je tu, a mi moramo da nastavimo da živimo. Teško je ne samo zdravstveno, već i psihički. Dajte 
nam savet kako da olakšamo sebi život jer smo u stalnom strahu da se ne zarazimo? 

- Nema velike poruke ili velikog saveta što se već ne zna. Što pre postanemo svesni, a valjda jesmo do 
sada shvatili da je korona sa nama, i što se više pridržavamo mera, a paralelno imamo i kulturni i 
društveni život, uz distancu, masku, uz oprez od širenja zaraze, onda možemo sebi i te kako olakšati 
život. U svakom smislu život mora da se odvija, jer epidemija nije samo zdravstveni, već i psihološki, 
socijalni, društveni, ekonomski problem, tako da se moramo prilagoditi da se širenje infekcije svede na 
minimum, a sa druge strane da mi nastavimo da funkcionišemo na svim poljima. Pridržavajte se mera 
obavezno, to je u interesu svih nas, vas samih i vaših najmilijih. 



 
 

 

Kon: Tri izazova za Srbiju 

Epidemiolog i član Kriznog štaba Predrag Kon rekao je kako je u Srbiji i dalje aktuelna nesigurna 
epidemiološka situacija.  

"Situacija može biti sigurna samo onda kada budemo znali da virusa nema u cirkulaciji i da je osetljivost 
ljudi znatno smanjena kolektivnim imunitetom", naveo je Kon. 

On je objasnio da je prisustvo virusa jasan pokazatelj da se Srbija i dalje nalazi, u kako kaže, zoni iz koje 
može nastati opasna situacija.  

"Opuštanja nema. Popuštanja mera u okviru nekih delatnosti i oblasti moraju da se odnose samo na te 
oblasti. To ne znači proglašavanje kraja epidemije", rekao je Kon.  

Prema njegovim rečima povratak građana sa letovanja iz inostranstva, dolazak studenata i početak 
školske godine su izazovi koji se moraju savladati kako bi se pobedila epidemija.  

"Povratak roditelja sa decom iz inostranstva, koja će posle ići u škole jedan je od rizika sa kojim moramo 
da se nosimo. Svakome ko bude dolazio sa tih područja uručivaće se zdravstveno upozorenje", rekao je 
Kon.  

On je ukazao na to da će takozvano zdravstveno upozorenje sadržati sve informacije potrebne 
građanima koji su se u Srbiju vratili iz inostranstva o tome koje mere moraju da poštuju. 



 
 

 

 

INTERVJU Direktor KBC Dr Dragiša Mišović: Ponosan sam! I bake i bebe smo izlečili od korone 

U JEDNOM trenutku imali smo čak 52 pacijenta na respiratoru, što verovatno nije iskusila nijedna 
ustanova u Evropi.  

Mnogima smo morali hirurški da otvaramo dušnik, jer je to bio jedini način da prežive. Lečili smo 
pacijente sa najtežim simptomima, među kojima je bilo i novorođenčadi, porodilja, trudnica, male dece, 
adolescenata, odraslih i starih ljudi. Ponosan sam što smo uspešno izlečili 94-godišnju pacijentkinju koja 
je imala ozbiljnu upalu pluća, a najteže mi je pala smrt 42 godine stare porodilje za čiji život smo se borili 
mesec dana. 

Ovim rečima profesor dr Vladimir Đukić, direktor Kliničko-bolničkog centra "Dr Dragiša Mišović", sumira 
gotovo polugodišnji rad ove medicinske ustanove u prestonici u kovid-režimu. 

* Koliko ste pacijenata zbrinuli od početka epidemije? 

- Više od 1.500. Među njima je bilo i lekara i sestara iz cele Srbije. Od naših zaposlenih imali smo 30 
zaraženih, većinom sestara, koje su imale tešku i srednje tešku kliničku sliku. U lečenju obolelih 
učestvovali su timovi anesteziologa, lekara intenzivista, internista, pulmologa, endokrinologa. Veoma je 
bila značajna uloga nefrologa i lekara koji su radili dijalize. Uloga sestara intenzivne nege je, takođe, bila 
fantastična. Njihov doprinos, entuzijazam i posvećenost služe na čast ne samo "Mišoviću", već i nama 
kao narodu i državi. Važno mi je da kažem da nismo imali ni jednu jedinu situaciju gde sam kao 
odgovorno lice na bilo koji način nekoga morao da opominjem i podsećam na Hipokratovu zakletvu i na 
ono što je deo našeg svakodnevnog posla. Jednostavno, ljudi su radili srcem i svojom ogromnom 
energijom. 

* Zašto je baš "Mišović" izabran za bolnicu koja prima obolele sa najtežim simptomima? 



 
 

- U prvoj fazi epidemije dominirao je strah da respiratora neće da bude dovoljno. S obzirom na to da smo 
mi već tada imali nove i proširene kapacitete sa modernim gasnim stanicama i razvodima, prihvatili smo 
se tog zadatka. Sada mogu da kažem da je naš sistem trpeo 10 puta veće opterećenje nego što je 
maksimalno bilo do početka epidemije, ali smo izgurali. Ponosmo ističem da je naš centar kolevka srpske 
anestezije. Sada, u drugom piku epidemije, kada smo primili više od 850 pacijenata, imali smo 50 
anesteziologa na raspolaganju. Radili su u smenama na četiri sata. Zbog žestokog tempa morali smo da 
osnujemo bolnički hotel da bismo odmarali sestre i lekare, da ne moraju da putuju do kuće. Većina naših 
tehničara i sestara živi na periferiji, i njima je prevoz bio veliki problem, pogotovo u vreme vanredne 
situacije i policijskog časa. 

* Pojedina strukovna udruženja vam prigovaraju da na otpusnim listama kovid-pacijenata nema 
pečata sa imenom lekara, zašto? 

- Mi smo to namerno uradili. Jer, ako neko ima neke prigovore i pritužbe, mene kao direktora uvek može 
da nađe. Kao drugo, u lečenju kovid-pacijenta učestvuju timovi lekara koji rade smenski i ne postoji 
samo jedan odgovorni lekar. Šest anesteziologa u jednom danu leče intubiranog pacijenta. Znači, mi 
možemo na otpusnu listu da stavimo samo imena šefova, ali to ne odgovara istini. A, time smo 
omalovažili trud svih drugih koji su podjednako zaslužni. 

* Kako se pripremate za potencijlni jesenji udar kovida 19, kakvi su planovi? 

- Što se tiče rada u kovid-režimu, mi smo već odlično uhodani i tako će da ostane. Jer, nema opuštanja. 
Trenutno na respiratorima imamo pet pacijenata, ali i oni zahtevaju 24 sata negu. Radimo na tome da od 
septembra počnemo da primamo i nekovid pacijente. Sada to radi samo naša ginekologija, a u planu 
nam je da prorade i hirurgija, urologija, neurologija i psihijatrija. 

* Koliko sada imate respiratora na raspolaganju? 

- Počeli smo sa 21 respiratorom, a sada ih imamo 150. Nisu nam svi u upotrebi. Sam respirator ne znači 
ništa ako nemate mesto i prostor gde ćete da ga stavite i priključite. Osim toga, potrebno je i osoblje 
koje je obučeno za rad na toj sofisticiranoj mašini. To su, pored lekara intenzivista i anasteziologa, i 
sestre intenzivne nege. Svi oni su dragocen kadar i nažalost deficitaran. 

* Ima li dovoljno i druge medicinske logistike? 

- Imamo ozbiljnu medicinsku logistiku. Znači i skener, magnetnu rezonancu, kompletnu laboratoriju, 
pokretne ultrazvučne aparate. Fondacija "Novak Đoković" će nam pokloniti još jedan skener, za koji već 
obučavamo osoblje. Dakle, "Mišović" je ozbiljan kliničko-bolnički centar. Mi smo pre svega hirurška 
bolnica i zato u planu imamo da sledeće godine proširimo odeljenje intenzivne nege. Trenutno na njemu 
imamo 20 postelja, a želja nam je da napravimo još 20. To je minimalno ulaganje u odnosu na ono šta 
grad Beograd može time da dobije. Na stranu kovid, jer činjenica je da smo sve starija i starija populacija. 
Kada dođe do velike hirurške intervencije, uvek postoji rizik, a to zahteava intenzivnu negu. Statistika 
pokazuje da je prosečna starost preminulih oko 70 godina. Ako se uzme u obzir da je životni vek u Srbiji 
oko 78 godina, znači da vredi pacijentu omogućiti medicinsku pomoć, da može da živi još skoro deceniju. 

  KONAČNO NEKI NA ODMORU 



 
 

* A JESU li sestre i lekari sada konačno na odmoru? 

- Jesu, određen broj. Sada su nam smene na šest sati, pa se stvorio prostor da neki konačno odu na 
godišnji odmor. Za naše osoblje ponuđen je gratis smeštaj, za njih i članove njihovih porodica, u 
studentskom odmaralištu na Kopaoniku. 

BAZA MEDICINSKOG FAKULTETA 

* A MEĐU lekarima "Mišovića" značajan broj njih su profesori Medicinskog fakultata u Beogradu? 

- Jesu. Kapaciteti "Mišovića" su takvi da mi nismo najveća bolnica, ali smo značajni jer smo centar koji je 
više decenija prepoznat kao centar ozbiljne univerzitetske medicine. Ovde je na nekoliko klinika 
nastavna baza prestižnog Medicinskog fakulteta u Beogradu. 

REKORD 

* A KOLIKO operacija uradite kada ste u redovnom režimu rada? 

- Prošle godine smo napravili najveći broj operacija u istoriji "Mišovića". Imali smo skoro 15.000 opštih 
anestezija, a zabeležili smo i 800 porođaja više. 
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